

ကန့်သတ်

ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် (၂၀)ကြိမ်မြောက်ပုံမှန်အစည်းအဝေး ပထမနေ့ (၂.၉.၂၀၂၀)ရက်နေ့တွင် နမ္မတူမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂) ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်နန်းစံဟွမ် တင်သွင်းသည့် အဆိုဆိုင်ရာဆောင်ရွက်ချက်များ

ဥက္ကဋ္ဌ။ ယခုအစီအစဉ်(၁၇) ဖြစ်ပါတယ်။ နမ္မတူမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဒေါ်နန်းစံဟွမ်က အဆိုတစ်ရပ်အား လွှတ်တော်သို့ ပေးပို့လာပါတယ်။ အဆိုမှာ “ရှမ်းပြည်နယ် အတွင်း စွန့်ပစ်ပစ္စည်း စီမံခန့်ခွဲမှုကို ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ လက်ရှိထက် ပိုမိုကောင်းမွန် သောစနစ်ဖြင့် ရေတိုရေရှည် စီမံချက်များ ချမှတ်ကာ အလေးထားဆောင်ရွက်ပေးရန် တိုက်တွန်း ကြောင်း” အဆိုဖြစ်ပါတယ်။ ယခု ဒေါ်နန်းစံဟွမ်က အဆိုတင်သွင်းဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒေါ်နန်းစံဟွမ်၊ နမ္မတူမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။ အားလုံးပဲ မင်္ဂလာအပေါင်းနဲ့ ပြည့်စုံကြပါစေရင်။ ကျွန်မကတော့ နမ္မတူမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်နန်းစံဟွမ် ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီကနေ့ ကျင်းပတဲ့ ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် (၂၀)ကြိမ်မြောက်ပုံမှန်အစည်းအဝေးမှာ “ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း စွန့်ပစ်ပစ္စည်း စီမံခန့်ခွဲမှုကို ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ လက်ရှိထက် ပိုမိုကောင်းမွန်သော စနစ်ဖြင့် ရေတိုရေရှည် စီမံချက်များချမှတ်ကာ အလေးထားဆောင်ရွက်ပေးရန် တိုက်တွန်း ကြောင်း” အဆိုကို တင်သွင်းသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

စွန့်ပစ်ပစ္စည်းစီမံခန့်ခွဲမှုပြဿနာဟာ ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံအများစုမှာ လက်ရှိရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့ နေရသည့် ကြီးမားသော စိန်ခေါ်မှုပြဿနာတစ်ရပ် ဖြစ်ပါတယ်။ ၎င်းပြဿနာဟာ ပတ်ဝန်းကျင် ယိုယွင်းပျက်စီးမှု၊ ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှု၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့် စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အစရှိသည့် ကဏ္ဍအသီးသီးနှင့် ဆက်စပ်လျက်ရှိပါတယ်။ အခြား ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများကဲ့သို့ပင် မြန်မာနိုင်ငံသည်လည်း စွန့်ပစ်ပစ္စည်းပြဿနာကို အချိန်မီ အလေးထားဖြေရှင်းရန် အရေးတကြီး လိုအပ်လျက်ရှိပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် စွန့်ပစ်ပစ္စည်း ကဏ္ဍအတွက် အမျိုးသားအဆင့် စွန့်ပစ်ပစ္စည်း စီမံခန့်ခွဲမှု မဟာဗျူဟာနှင့် ပင်မလုပ်ငန်းအစီအစဉ် (၂၀၁၈- ၂၀၃၀)ချမှတ်ထားသည်ကို တွေ့ရှိရသော်လည်း စွန့်ပစ်ပစ္စည်း စီမံခန့်ခွဲမှုအတွက် ပြည်ထောင်စုအစိုးရနှင့် သက်ဆိုင်ရာ မြို့တော်၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေး၊ ဌာနဆိုင်ရာများအကြား အဆက်ပြတ်နေသည့် အခြေအနေများကိုလည်း အထင်အရှားတွေ့မြင်ကြရပါတယ်။ နိုင်ငံ၏ လျင်မြန်သော စီးပွားရေးပြုပြင် ပြောင်းလဲမှုများ၊ ကမ္ဘာတစ်ဝှမ်းမှ တစ်ဟုန်ထိုးရောက်ရှိလာသော လူသုံးကုန်၊

ကန့်သတ်

၂

စားသုံးကုန် ပစ္စည်းများနှင့် ပလပ်စတစ်ပစ္စည်းများတို့ကြောင့် ရှမ်းပြည်နယ်တွင် စွန့်ပစ်ပစ္စည်း စီမံခန့်ခွဲမှုသည် အထူးအလေး ထားရမည့် ကိစ္စရပ်တစ်ခုဖြစ်လာပါတယ်။

ရှမ်းပြည်နယ်၏ အမှိုက်သိမ်းစနစ်မှာ အခြေခံအားဖြင့် စွန့်ပစ်ပစ္စည်း တိုက်ရိုက်လိုက်လံ သိမ်းဆည်းသည့် လုပ်သားများ၏ လုပ်အားပေါ်အခြေခံပြီး အမှိုက်သယ်ယူသည့် စနစ်မှာလည်း အများအားဖြင့် အမှိုက်သယ်ယူရန်အတွက် အထူးထုတ်လုပ်ထားသည့် ယာဉ်များ မြို့နယ်တိုင်း တွင် အသုံးပြုနိုင်ခြင်းမရှိသည်ကို တွေ့ရှိရပါတယ်။ စွန့်ပစ်ပစ္စည်းလိုက်လံ သိမ်းဆည်းသည့် ဝန်ထမ်းများ အားနည်းခြင်း၊ အများပြည်သူများအကြား အမှိုက်ခွဲခြား စွန့်ပစ်ခြင်း အသိပညာ အားနည်းတို့ကြောင့် အိမ်သုံး၊ မီးဖိုချောင်သုံးနှင့် စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံမှ ထွက်ရှိသော အမှိုက်နှင့် အညစ်အကြေးများကို လမ်းမပေါ်တွင် စွန့်ပစ်ခြင်း၊ ဟင်းလင်းပြင်တွင် စွန့်ပစ်ခြင်း၊ ကျင်းတူး၍ စွန့်ပစ်ခြင်း၊ ရေမြောင်း၊ မြစ်၊ ချောင်းအင်းအိုင်များတွင် စွန့်ပစ်သည့်အပြင် ပလပ်စတစ် စွန့်ပစ် ပစ္စည်းများကို ဟင်းလင်းပြင်တွင် မီးရှို့ဖျက်ဆီးသည့် အလေ့အထကိုလည်း တွေ့ရပါတယ်။ ၎င်း၏ အကျိုးဆက်အနေဖြင့် မြေထု၊ ရေထုနှင့် လေထုညစ်ညမ်းမှုများ ပိုမိုဆိုးရွားလာပြီး ရေရှည်တွင် သဘာဝဂေဟစနစ်ကို ထိခိုက်ကာ ပတ်ဝန်းကျင် ယိုယွင်းပျက်စီးမှု၊ ရာသီဥတု ပြောင်းလဲမှုနှင့် မှန်လုံအိမ်ဓာတ်ငွေ့ထုတ်လွှင့်မှု ပိုမိုမြင့်တက်လာပြီး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး အတွက် အလွန်အန္တရာယ်ကြီးမားသည့် အခြေအနေ တစ်ရပ်ဖြစ်လာနိုင်ပါတယ်။

အမှိုက်ပုံသည့်စနစ်မှာလည်း အခြေခံအဆောက်အဦ စနစ်တကျမရှိသည့် နေရာများ တွင် စုပုံခြင်း၊ ရှိပြီးသားအမှိုက်ပုံများပေါ်တွင် စွန့်ပစ်ပစ္စည်းများ ထပ်ခါထပ်ခါ ပြန့်ကျဲကာ စွန့်ပစ်သည့် စနစ်ကို သုံးနေခြင်း၊ သတ်မှတ်စွန့်ပစ်နေရာတွင် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ပျက်စီးမှု လျော့နည်း စေရန် မြေပြင်ပေါ်တွင် လိုင်နင်ခံပြီး ထိန်းချုပ်ပေးသည့် စနစ်မရှိခြင်း၊ စွန့်ပစ် အမှိုက်များကို နေ့စဉ်မြေဖြင့် ဖုံးအုပ်သည့်စနစ် မရှိခြင်း၊ သတ်မှတ်စွန့်ပစ်နေရာတွင် များသောအားဖြင့် ခြံစည်းရိုးကာရံထားမှု မရှိခြင်း၊ စွန့်ပစ်ပစ္စည်းများမှ ထွက်ရှိလာသည့် အဆိပ်အတောက် ပါဝင်သည့် အရည်များကို အန္တရာယ်လျော့နည်းအောင် ပြုပြင်ပေးသည့်စနစ် မရှိခြင်းနှင့် သတ်မှတ် စွန့်ပစ်နေရာနှင့် လူနေအိမ်ခြေ အကွာအဝေး စနစ်တကျသတ်မှတ် ပေးမှုများ မရှိသည်ကိုလည်း တွေ့ရှိရပါတယ်။ ကမ္ဘာမှာ သန့်ရှင်းသော မြို့တော်အဖြစ် အသိအမှတ်ပြုခံရတဲ့ ရှမ်းပြည်နယ်ရဲ့ မြို့တော်ဖြစ်တဲ့တောင်ကြီးမြို့မှာတောင် လမ်းမပေါ်မှာ အမှိုက်များ စုပုံ၊ စွန့်ပစ်နေကြခြင်းကို ရံဖန်ရံခါ တွေ့မြင်နေရပါသေးတယ်။ မိမိတို့ ရှမ်းပြည်နယ်

သန့်ရှင်းသာယာလှပရေးအတွက် အစိုးရတစ်ရပ်တင်မကဘူး ပြည်သူများ တစ်ဦးချင်းစီမှာ လည်း တာဝန်ယူဖော်ဆောင်မှ အောင်မြင်ပါလိမ့်မယ်။

ရေရှည်တည်တံ့သော စွန့်ပစ်ပစ္စည်း စီမံခန့်ခွဲမှုစနစ် (Sustainable waste management) ဆိုရာတွင် စွန့်ပစ်အမှိုက်များကို အရင်းမြစ်ပစ္စည်းဖြစ်လာအောင် စီမံခန့်ခွဲ နိုင်ခြင်းသည်လည်း အရေးကြီးသော ကဏ္ဍတစ်ရပ်ဖြစ်ပါတယ်။ ထို့ကြောင့် သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင် ညစ်ညမ်းမှု ကာကွယ်ရေးအတွက် လုပ်ဆောင်ရာတွင် စွန့်ပစ်ပစ္စည်းများ၏ အခြေခံသဘော တရားအဆင့်ဆင့်ပေါ်တွင် အခြေခံ၍ စွန့်ပစ်ပစ္စည်းများ ကာကွယ်ခြင်း (Prevention)၊ လျော့ချခြင်း (minimization)၊ ငြင်းဆိုခြင်း (refuse)၊ ပြန်လည်အသုံးပြုခြင်း (recycling)၊ ပြန်လည်ထူထောင်ခြင်း (recovery)စသည့် လုပ်ငန်းရပ်များကို အပြီးသတ် မဖျက်ဆီးခင်အထိ ပေါင်းစပ်လုပ်ဆောင်ရန် လိုအပ်ပါတယ်။ ဥပမာ အမှိုက်အမျိုးအစား ခွဲခြမ်းခြင်းအတွက် သင့်လျော်သော နည်းဗျူဟာများရေးဆွဲခြင်း၊ သမားရိုးကျပြုပြင် ပြန်လည် သုံးစွဲသော အလေ့အကျင့်များ၊ သမားရိုးကျ စွန့်ပစ်ပစ္စည်း စီမံခန့်ခွဲမှုစနစ် နယ်ပယ်အတွင်း ပြန်လည် အသုံးပြုခြင်း (recycling) ဆိုင်ရာ ပြင်ပအသေးစား စီးပွားရေးစွန့်ဦးတီထွင်မှု ပါဝင်မှု အားကောင်းလာစေခြင်းတို့ကို ဆိုလိုပါတယ်။

၂၀ ရာစု အစောပိုင်းတွင် စွန့်ပစ်အမှိုက်မှ စွင်းအင်ထုတ်ပေးသည့် စက်ရုံများပေါ်ထွက် ခဲ့ကာ လတ်တလောတွင် အနောက်ဥရောပ၌ စက်ရုံပေါင်း (၄၂၀)ကျော်နှင့် အမေရိကတွင် စက်ရုံပေါင်း (၈၀)ကျော် ရှိနေပြီဖြစ်သည်ဟု လေ့လာသိရှိရပါတယ်။ လတ်တလော ရန်ကုန်နှင့် မန္တလေးမြို့များတွင် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေသော ကနဦးစမ်းသပ်စီမံကိန်းများ ဖြစ်သည့် တိုကျို၊ ကာဝါစကီ၊ ဖူကူအိုကာ၊ ကီတကျူရှူမြို့များရှိ ဂျပန်မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်း များမှ ရေးဆွဲပေးသော အောင်မြင်ရန်အလားအလာရှိသည့် မြို့အချင်းချင်း ချိတ်ဆက် ပူးပေါင်းမှု (intercity cooperation) တို့၌ ပေါင်းစပ်ပါဝင်ပြီး စွန့်ပစ်အမှိုက်များကို စနစ်တကျ စီမံဆောင်ရွက်လာသည်ကို တွေ့ရှိရပါတယ်။

ရန်ကုန်မြို့တော်တွင် ဂျပန်နိုင်ငံ MoEJ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန၏ Leaf frog program အရ JFE(Japanese Future Engineering) Cooperation Agency အဖွဲ့က အမေရိကန် ဒေါ်လာ (၈)သန်း၊ ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ(YCDC)မှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ (၈)သန်းတို့ဖြင့် ပူးပေါင်း၍ YWTEPP (Yangon Waste to Energy Plant

Project) တည်ဆောက်ရန် ၂၀၁၃ ခုနှစ်တွင် စတင်ဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီး ၂၀၁၅ နိုဝင်ဘာလ (၁၀)တွင် တစ်နေ့လျှင် အမှိုက်တန် (၆၀)မီးရှို့၍ စွမ်းအင်ထုတ်လုပ်သည့်စက်ရုံကို ပန္နက်ရိုက် ခဲ့ပါတယ်။

စက်ရုံမှ တစ်နေ့တွင် လျှပ်စစ်ဓာတ်အား (၇၀၀)ကီလိုဝပ်/ နာရီထွက်ရှိပြီး စက်ရုံမှ (၄၀၀)ကီလိုဝပ်/ နာရီကို ပြန်လည်အသုံးပြု၍ မဟာဓာတ်အားလိုင်းသို့ တစ်နာရီလျှင် (၃၀၀) ကီလိုဝပ် ပေးပို့ရောင်းချပြီး စွန့်ပစ်ပြာများကို ပါဝင်ဖွဲ့စည်းထားသည့်အရာများအပေါ် မူတည်၍ ကတ္တရာနှင့် ဘလောက်တုံးများအနေဖြင့် ပြန်လည်အသုံးချနိုင်သောကြောင့် အဖက်ဖက်မှ အကျိုးကျေးဇူးများစွာရှိသည့် လုပ်ငန်းတစ်ရပ် ဖြစ်ပါတယ်။

YCDC အနေဖြင့် စိုက်ထုတ်ရန် အမေရိကန်ဒေါ်လာ (၈)သန်းအား ၂၀၁၅- ၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ၁.၄ သန်း၊ ၂၀၁၆- ၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် ၆.၆ သန်းဖြင့် လျာထား တောင်းခံပြီး နိုင်ငံတော်၏ ပံ့ပိုးမှုဖြင့် ရန်ကုန်မြို့တော် မြို့ပြစီမံကိန်းအတွင်း အကောင် အထည်ဖော်နေခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်ုပ်တို့ ရှမ်းပြည်နယ်အနေနဲ့ များပြားလွန်းသော ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအတွက်အခက်အခဲရှိနိုင်ပါတယ်။ သို့ပါသော်လည်း အခြားအခွင့်အလမ်းကောင်း များစွာလည်းရှိနိုင်ပါသေးတယ်။ ဥပမာ- တရုတ်နိုင်ငံထုတ် အမေရိကန်ဒေါ်လာ (၁၀၀၀- ၁၅၀၀) တန်ဖိုးရှိ ဒီဇယ်သုံး အမှိုက်မီးရှို့စက်၊ အီတလီနိုင်ငံထုတ် အမေရိကန်ဒေါ်လာ (၁၀၀၀- ၂၀၀၀၀) တန်ဖိုးရှိတဲ့ ဒီဇယ်သုံး အမှိုက်မီးရှို့စက် အစရှိသည့် တန်ဖိုးသင့် စက်ပစ္စည်းများ ကိုလည်း အသုံးပြု၍ စွန့်ပစ်အမှိုက်များကို တစ်နိုင်တစ်ပိုင်ဖြင့် လေထုညစ်ညမ်းမှု မရှိအောင် စီမံခန့်ခွဲနိုင်ပါတယ်။ ဖြစ်နိုင်မယ်ဆိုရင် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၊ ပြည်ထောင်စုအစိုးရရဲ့ ပံ့ပိုးမှုဖြင့် ရန်ကုန်မြို့တော် စီမံကိန်းလိုမျိုး ဖန်တီးပေးနိုင်မယ်ဆိုရင် ပိုပြီးတော့ သင့်လျော်နိုင်ပါတယ်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအနေနဲ့ ယခုကျွန်ုပ်တင်ပြသွားတဲ့ အကြံပြုချက်များကို ဖြစ်စေ၊ ပိုမိုသာလွန်ကောင်းမွန်သော စီမံချက်များဖြင့်ဖြစ်စေ ရှမ်းပြည်နယ်၏ မြို့ဝင် မြို့ထွက်များတွင် အမှိုက်ပုံများ ကင်းရှင်းပြီး ရှမ်းပြည်နယ်၏ တောက်ပသော အနာဂတ်ကို ရည်မှန်း၍ ထာဝစဉ်စိမ်းလန်းသန့်ရှင်းပြီး ကောင်းမွန်မျှတသော ပတ်ဝန်းကျင်ကို ဖော်ဆောင် ပေးပါရန် အလေးအနက်ထား တိုက်တွန်းရင်း လေးစားစွာဖြင့် အဆိုကို လွှတ်တော်သို့ တင်သွင်းအပ်ပါတယ်ရှင်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

**ဥက္ကဋ္ဌ။** အဆိုကို ထောက်ခံမည့်ကိုယ်စားလှယ် တင်ပြဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒေါ်နန်းခင်ထားရီ၊ သိန္နီမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)။ လေးစားရပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး ဘဝနဲ့ ဆန္ဒ တစ်ထပ်တည်း ကြပါစေလို့ ဆုမွန်ကောင်းတောင်း အပ်ပါတယ်။ ကျွန်မကတော့ သိန္နီမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)က ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်နန်းခင်ထားရီ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီနေ့ ဒေါ်နန်းစံဟွမ်၊ နမ္မတူမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)ရဲ့ “ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း စွန့်ပစ်ပစ္စည်း စီမံခန့်ခွဲမှုကို ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့မှ လက်ရှိထက် ပိုမိုကောင်းမွန်သော စနစ်ဖြင့် ရေတိုရေရှည် စီမံချက်များ ချမှတ်ကာ အလေးထားဆောင်ရွက်ပေးရန် တိုက်တွန်းကြောင်း” အဆိုကို လေးလေးနက်နက် ထောက်ခံကြောင်း တင်ပြရင်း နိဂုံးချုပ်အပ်ပါတယ်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

အဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်က လက်ခံဆွေးနွေးရန် မသင့်ကြောင်း ဆုံးဖြတ်ပါက ယင်းအဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် မသင့်ကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌက ကြေညာခြင်း (သို့မဟုတ်) အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန်ဆုံးဖြတ်ပါက ဆွေးနွေးလိုသည့် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များရှိလျှင် အမည်စာရင်းတင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌက ကြေညာခြင်း။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ ဒေါ်နန်းစံဟွမ် တင်သွင်းသော အဆိုကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် (၁)ဦးက ထောက်ခံသွားပါတယ်။ ယခု အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သင့်/ မသင့် လွှတ်တော်၏ ဆန္ဒရယူပါမယ်။ ၎င်းအဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်က သဘောတူပါသလားခင်ဗျား။

(သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်မေးပါသည်။)

လွှတ်တော်ကသဘောတူပါသည်)

အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သဘောမတူသည့် ကိုယ်စားလှယ်ရှိပါသလား ခင်ဗျား။ အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သဘောမတူတဲ့ ကိုယ်စားလှယ်မရှိသည့်အတွက် ဒေါ်နန်းစံဟွမ်ရဲ့ အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်က သဘောတူကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

နမ္မတူမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဒေါ်နန်းစံဟွမ်က တင်သွင်းတဲ့ အဆိုကို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ စက်တင်ဘာ လ ၃ ရက် (ကြာသပတေးနေ့)မှာ ဆွေးနွေးမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဆွေးနွေးမဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအနေနဲ့ အစည်းအဝေးရပ်နားတဲ့အခါမှာ ဒီကနေ့ ညနေ (၅)နာရီ

နောက်ဆုံးထားပြီး ပြည်နယ်လွှတ်တော်ရုံး၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ထံ အမည်စာရင်း ပေးသွင်းဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒုတိယအကြိမ်ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် (၂၀)ကြိမ်မြောက်ပုံမှန်အစည်းအဝေး ဒုတိယနေ့ (၃.၉.၂၀၂၀)ရက်နေ့တွင် အဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးခြင်း

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ်(၆) ဖြစ်ပါတယ်။ ဒေါ်နန်းစံဟွမ်၊ နမ္မတူမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂)၏ “ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းစွန့်ပစ်ပစ္စည်း စီမံခန့်ခွဲမှုကို ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ လက်ရှိထက်ပိုမို ကောင်းမွန်သောစနစ်ဖြင့် ရေတိုရေရှည် စီမံချက်များချမှတ်ကာ အလေးထား ဆောင်ရွက်ပေးရန် တိုက်တွန်းကြောင်း” အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် (၁)ဦးက ဆွေးနွေးဖို့ အမည်စာရင်း ပေးထားပါတယ်။ ဒါကြောင့် မိုင်းပန်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၁)မှ ဦးစိုင်းနောင်က အဆိုကို တိုတိုနဲ့လိုရင်းရောက်အောင် ဆွေးနွေးဖို့ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းနောင်၊ မိုင်းပန်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၁)။ မင်္ဂလာပါ။ လေးစားရပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး ကိုယ်စိတ် နှစ်ဖြာကျန်းမာချမ်းသာကြပါစေကြောင်း ဦးစွာနှုတ်ခွန်းဆက် သဂါရဝပြုအပ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ မိုင်းပန်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းနောင် ဖြစ်ပါတယ်။ ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် (၂၀)ကြိမ်မြောက်ပုံမှန် အစည်းအဝေး (ပထမနေ့)၌ နမ္မတူမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်နန်းစံဟွမ်မှ “ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းစွန့်ပစ်ပစ္စည်း စီမံခန့်ခွဲမှုကို ရှမ်းပြည် နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ လက်ရှိထက်ပိုမိုကောင်းမွန်သောစနစ်ဖြင့် ရေတိုရေရှည် စီမံချက်များ ချမှတ်ကာ အလေးထား ဆောင်ရွက်ပေးရန် တိုက်တွန်းကြောင်း” အဆိုကို ထောက်ခံဆွေးနွေး သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများတွင်ကြုံတွေ့နေသော ပြဿနာထောင်ပေါင်း မြောက်များစွာများထဲမှ စွန့်ပစ်ပစ္စည်းအမှိုက်များသည်လည်း ကြီးမားသောစိန်ခေါ်မှုတစ်ရပ် ဖြစ်သည်ဟုလည်းမမှားပါ။ ၎င်းစွန့်ပစ်ပစ္စည်းများမှ ဆက်စပ်ဒွန်တွဲပါလာသည့် များစွာသော ဆိုးကျိုးများကို အချိန်မီတားဆီးနိုင်ရေးအတွက် မဖြစ်မနေကိုယ်တွယ်ဖြေရှင်းရမည့် အဓိက အခရာကျသော အချက်တစ်ချက်ဖြစ်ပါတယ်။ ၎င်းပြဿနာများကို နိုင်ငံသားတိုင်းမှာ

တာဝန်ရှိနေကြောင်းဆိုပါသော်လည်း စွန့်ပစ်အမှုကိစ္စအဆင့်ဆင့်တိုင်း ပြည်သူများစနစ်တကျ လိုက်နာဆောင်ရွက်လာရန် သက်ဆိုင်ရာဌာနများမှ ထိထိရောက်ရောက် ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ပညာပေးဟောပြောရန်လည်း လိုအပ်ပါတယ်။ အမှုကိစ္စကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ စည်ပင်သာယာရေးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများနှင့် ၎င်းဒေသမှ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ပူးပေါင်းပြီး အခြေခံပညာကျောင်းများ၊ ရပ်ကွက်နေပြည်သူလူထုများကို ပညာပေးခြင်းများကို ကျယ်ကျယ် ပြန့်ပြန့်လုပ်ဆောင်နေသည်ကိုလည်း ကျွန်တော်တို့ လေ့လာတွေ့ရှိရပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ ရှမ်းပြည်နယ်တွင်လည်း မြို့နယ်တိုင်း မြို့အဝင်အထွက်တွင် အမှုကိစ္စများကို ခရီးသွားလာ သောသူတိုင်း ရိုးရှင်းစွာ 3D ပန်းချီကားပမာ ရှုစားနေကြရပါတယ်။ အဆိုရှင် အဆိုပြုတင်ပြ ထားသည့်အတိုင်း စွန့်ပစ်ပစ္စည်းများလျှော့ချခြင်းနှင့် ပြန်လည်အသုံးပြုခြင်းနဲ့ အပြီးသတ် ဖျက်ဆီးခြင်းအဆင့်အထိ မဟာဗျူဟာ၊ နည်းဗျူဟာများ ရေးဆွဲနိုင်ရန်နှင့် ဘေးထွက်ဆိုးကျိုး အနည်းဆုံး၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်မှု အနည်းဆုံးဖြစ်အောင် အလျင်အမြန် လုပ်ဆောင်ရန် လည်း လိုအပ်ပါတယ်။

၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ကမ္ဘာ့ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်က မိန့်ခွန်းပြောကြားရာတွင် မိမိတို့မြန်မာနိုင်ငံအပါအဝင် ကမ္ဘာ့ နိုင်ငံအများအပြား ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့နေရသည့် ပတ်ဝန်းကျင်တို့တွင် ပတ်ဝန်းကျင်ယိုယွင်း ပျက်စီးမှုများ၏ စိန်ခေါ်မှု ပြဿနာများထဲတွင် လေထုညစ်ညမ်းမှုပြဿနာကို ဦးစားပေး အနေဖြင့် အလေးထားဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ကြောင်း တိုက်တွန်းခဲ့သည်ကိုလည်း သိရှိခဲ့ပြီးဖြစ် ပါတယ်။ ထို့အတူ ရေထု၊ လေထု၊ မြေထု ညစ်ညမ်းမှုပြဿနာများ ဖြေရှင်းရန် စွန့်ပစ်ပစ္စည်း ကဏ္ဍတွင် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရမှ သီးသန့်ဥပဒေရေးဆွဲပြီး လွှတ်တော်အတွင်း တင်ပြသင့်သည်ဟု မီးမောင်းထိုးပြလိုပါတယ်။

သို့ဖြစ်ပါသောကြောင့် အဆိုရှင် ဒေါ်နန်းစံဟွမ်၊ နမ္မတူမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂) ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်မှ တင်သွင်းသည့် “ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းစွန့်ပစ်ပစ္စည်း စီမံခန့်ခွဲမှုကို ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ လက်ရှိထက်ပိုမိုကောင်းမွန်သောစနစ်ဖြင့် ရေတို ရေရှည် စီမံချက်များချမှတ်ကာ အလေးထား ဆောင်ရွက်ပေးရန် တိုက်တွန်းကြောင်း” အဆိုကို လေးလေးနက်နက်ထောက်ခံကာဆွေးနွေးအပ်ပါတယ်။ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်ခင်ဗျား။

အဆိုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးမှဆွေးနွေးရှင်းလင်းခြင်းနှင့်  
လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ် ရယူခြင်း။

ဥက္ကဋ္ဌ။ အဆိုကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်(၁)ဦးက ထောက်ခံဆွေးနွေးသွားပါတယ်။ ယခု အဆိုနှင့်စပ်လျဉ်းပြီး ဆွေးနွေးပေးဖို့ ပြည်နယ်အဖွဲ့အစည်းဝင်ကိုဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းစွံဆိုင်း၊ စည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီး။ လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး မင်္ဂလာအပေါင်းနှင့် ပြည့်စုံ ပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းတောင်းရင်း မေတ္တာပို့သ ဂါရဝပြုအပ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်၊ ပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီး ဦးစိုင်းစွံဆိုင်း ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်နန်းစံဟွမ် တင်သွင်းသည့် အဆိုနှင့်ပတ်သက်ပြီး ရှင်းလင်းဖြေကြားသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ “ရှမ်းပြည်နယ် အတွင်းစွန့်ပစ်ပစ္စည်း စီမံခန့်ခွဲမှုကို ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ လက်ရှိထက်ပိုမိုကောင်းမွန် သောစနစ်ဖြင့် ရေတိုရေရှည် စီမံချက်များချမှတ်ကာ အလေးထားဆောင်ရွက်ပေးရန် တိုက်တွန်းကြောင်း” တင်သွင်းသည့် အဆိုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အောက်ပါအတိုင်း တင်ပြလိုပါတယ်။

စွန့်ပစ်အမှိုက်စီမံခန့်ခွဲမှုနှင့်ပတ်သက်၍ အမျိုးသားအဆင့် ပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေး နှင့် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများကို လုပ်ငန်းကဏ္ဍများအလိုက် သက်ဆိုင်သည့် ဌာနများ ပူးပေါင်း၍ စနစ်တကျ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားနိုင်ရန် အမျိုးသား အဆင့် ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုဗဟိုကော်မတီ၏ အောက်တွင် လုပ်ငန်း ကော်မတီ(၆)ဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး၊ လုပ်ငန်းကော်မတီ (၆)ဖွဲ့အနက် စက်မှုစီမံကိန်းများ၊ မြို့ပြနှင့် ရပ်ရွာများ၏ ပတ်ဝန်းကျင်နှင့်စွန့်ပစ်ပစ္စည်းများ စီမံအုပ်ချုပ်မှုဆိုင်ရာလုပ်ငန်း ကော်မတီတွင် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ အမြဲတမ်း အတွင်းဝန်မှ ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ဆောင်ရွက်၍ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ အဖြစ် ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာန၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် မှ လည်းကောင်း၊ အတွင်းရေးမှူးအဖြစ် ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာန၊ ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် မှလည်းကောင်း ပါဝင်ဖွဲ့စည်းထားပြီး ပြည်နယ်/ တိုင်းဒေသကြီး စည်ပင်သာယာရေးဌာနများမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးများအား အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် ဖွဲ့စည်းတာဝန်ပေးခဲ့ ပါတယ်။



ကန့်သတ်

၉

အဆိုပါ စက်မှုစီမံကိန်းများ၊ မြို့ပြနှင့်ရပ်ရွာများ၏ ပတ်ဝန်းကျင်နှင့်စွန့်ပစ်ပစ္စည်း စီမံအုပ်ချုပ်မှုဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းကော်မတီအနေဖြင့် ၂၀၁၇ ခုနှစ်မှစ၍ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး ဦးစီးဌာန၊ ရုံးအမှတ်(၅၃)၊ နေပြည်တော်သို့ အစည်းအဝေးများ ခေါ်ယူကျင်းပခဲ့ရာ အဆိုပါ အစည်းအဝေးမှ ရေးဆွဲခဲ့သော အမျိုးသားအဆင့် စွန့်ပစ်ပစ္စည်းစီမံခန့်ခွဲမှု မဟာဗျူဟာနှင့် ပင်မလုပ်ငန်းအစီအစဉ် (၂၀၁၈-၂၀၃၀)အား ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဇန်နဝါရီလတွင် ထုတ်ပြန် နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ အမျိုးသားအဆင့် ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှု ဆိုင်ရာ ဗဟိုကော်မတီအောက်တွင် ပြည်နယ်အဆင့်လုပ်ငန်းကော်မတီ (၆)ခု ဖွဲ့စည်း ထားသည့်အနက် ပြည်နယ်စက်မှုစီမံကိန်းများ၊ မြို့ပြနှင့်ရပ်ရွာများ၏ ပတ်ဝန်းကျင်နှင့် စွန့်ပစ်ပစ္စည်းများ စီမံအုပ်ချုပ်မှုဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းအဖွဲ့တွင်လည်း ရှမ်းပြည်နယ်စည်ပင် သာယာရေးဌာန၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးမှ ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။

၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ (၁၅) ရက်နေ့တွင် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥပဒေအမှတ် ၁၀/ ၂၀၁၃ ဖြင့် ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပြီးဖြစ်သည့် ရှမ်းပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေး ဥပဒေ၊ အခန်း(၅) လုပ်ငန်းတာဝန်များ၊ ၉ ပုဒ်မ ၁၇ (င) တွင် ပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေး အထောက်အကူပြု လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ပုဒ်မ ၁၇ (စ) တွင် မိလ္လာလုပ်ငန်းနှင့် ရေဆိုးသန့်စင်ရေး လုပ်ငန်း များဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ပုဒ်မ ၁၇ (ဋ) တွင် အမှိုက်စွန့်ပစ်ရန် နေရာသတ်မှတ်ခြင်း၊ ကြီးကြပ် ခြင်းနှင့် စီမံခန့်ခွဲခြင်း၊ ပုဒ်မ ၁၇ (ဃ) တွင် ပတ်ဝန်းကျင် ထိခိုက်စေနိုင်သောလုပ်ငန်း၊ အန္တရာယ် ရှိစေနိုင်သော လုပ်ငန်းများ နှင့်စပ်လျဉ်း၍ စည်းကမ်းများသတ်မှတ်ခြင်းတို့ကို ပြဋ္ဌာန်းထားပြီး စည်ပင်သာယာရေး နယ်နိမိတ်အတွင်း အမှိုက်သရိုက် အညစ်အကြေးများကို စွန့်ပစ်ခြင်း၊ သိမ်းဆည်းခြင်းတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ကြီးကြပ်စီမံခန့်ခွဲခြင်းဆိုင်ရာ စည်းကမ်းများ ( Bye - Laws ) ကိုလည်း (၅ - ၂ - ၂၀၁၆) ရက်နေ့တွင် ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါတယ်။

တောင်ကြီး၊ လားရှိုး၊ မူဆယ်၊ ကျိုင်းတုံ၊ တာချီလိတ် မြို့ကြီး(၅) မြို့နှင့် ကွတ်ခိုင်၊ တန့်ယန်း၊ ဖယ်ခုံ၊ အေးသာယာ၊ ရွှေညောင်၊ ညောင်ရွှေ (၆)မြို့တို့တွင် မြို့ပြ သန့်ရှင်းရေးအတွက်ပုဂ္ဂလိက လုပ်ငန်းရှင်များ၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများနှင့် ပူးပေါင်း၍ မြို့ပေါ်အမှိုက်နှင့် မိလ္လာသိမ်းဆည်းခြင်း ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများအား PPP စနစ်ဖြင့်လုပ်ငန်းသဘောတူ စာချုပ်ချုပ်ဆို ဆောင်ရွက် လျက်ရှိပြီး၊ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် ထူးခြားမှုအနေဖြင့် ညောင်ရွှေ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာ ရေးဌာနနှင့် လုပ်ငန်းသဘောတူ စာချုပ်ချုပ်ဆိုဆောင်ရွက်ထားရှိသော အင်းလေးနှင့်ဆီ

ပုဂ္ဂလိကအမှိုက်နှင့် မိလ္လာသိမ်းဆည်းခြင်းလုပ်ငန်းမှ အမှိုက်မီးရှို့စက်ကို လည်ပတ်အသုံးပြု လျက်ရှိပြီး စွန့်ပစ်ပစ္စည်းစီမံခန့်ခွဲခြင်းကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ ထို့အပြင် ရှမ်းပြည်နယ် ပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာနမှလည်း စွန့်ပစ်ပစ္စည်းစီမံခန့်ခွဲမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သင်တန်း ပေးခြင်း၊ အသိပညာပေးခြင်း လုပ်ငန်းများကိုလည်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ဌာနဆိုင်ရာများ၊ အစိုးရမဟုတ်သော အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်း၍ စွန့်ပစ်ပစ္စည်းကဏ္ဍနှင့်ပတ်သက်၍ ပြုလုပ်သော Campaign များတွင်လည်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။

စွန့်ပစ်ပစ္စည်းများ စီမံခန့်ခွဲမှုနှင့်ပတ်သက်၍ အမျိုးသားအဆင့် မဟာဗျူဟာနှင့် ပင်မ လုပ်ငန်းအစီအစဉ်တွင် ထည့်သွင်းရေးဆွဲထားပြီး “၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် လုပ်ငန်း အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် အလိုက် လုပ်ငန်းအစီအမံများရေးဆွဲရန်၊ ဘဏ္ဍာငွေလျာထားမှု အစီအစဉ်များတွင် ထည့်သွင်း ရေးဆွဲထားနိုင်ရေး အလေးထားဆောင်ရွက်ရန်” သယံဇာတနှင့်သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန၊ နေပြည်တော်မှ အကြောင်းကြားလာပါသဖြင့် ၂၀၂၀- ၂၀၂၁ ခု ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ အနေ ဖြင့် ရှမ်းပြည်နယ်စွန့်ပစ်ပစ္စည်းစီမံခန့်ခွဲမှုလုပ်ငန်းအစီအစဉ်နှင့် ပလပ်စတစ်ပစ္စည်း စီမံခန့်ခွဲမှု လုပ်ငန်း အစီအစဉ်များအား စည်ပင်သာယာရေးဌာနနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာန တို့ကို လုပ်ငန်းအစီအမံများ ပူးပေါင်းရေးဆွဲစေလျက်ရှိပါကြောင်း၊ ရန်ပုံငွေအသုံးစရိတ် တွင် လည်း ထည့်သွင်းလျာထားနိုင်ရေး ကြိုတင်စီမံဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်းနှင့် ကိုယ်စားလှယ်တော်ကြီး တင်သွင်းသည့် အဆိုမှာလည်း လူထုအတွက် ဆောင်ရွက်ပေး ရမည့်လုပ်ငန်း ဖြစ်ပါသဖြင့် အဆိုကို အတည်ပြုသင့်ပါကြောင်း ပြန်လည်ဖြေကြားအပ်ပါတယ် ခင်ဗျား။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်ခင်ဗျား။

**ဥက္ကဋ္ဌ။** ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ သက်ဆိုင်ရာပြည်နယ် အဖွဲ့အစည်းဝင်က ဒီအဆိုကို အတည်ပြုရန် သဘောတူတဲ့အတွက် နမူတူမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂)မှ ဒေါ်နန်းစံဟွမ် တင်သွင်းသော အဆိုကို အတည်ပြုဖို့ရန်အတွက် လွှတ်တော်ရဲ့ ဆန္ဒရယူမှာဖြစ်ပါတယ်။ နမူတူမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဒေါ်နန်းစံဟွမ် တင်သွင်းတဲ့ အဆိုကို အတည်ပြုရန် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များက သဘောတူပါသလားခင်ဗျား။

ကန့်သတ်

၁၁

(သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်မေးပါသည်။

လွှတ်တော်ကသဘောတူပါသည်။)

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက သဘောတူတဲ့အတွက် အဆိုကို အတည်ပြုကြောင်း  
ကြေညာပါတယ်။

ကန့်သတ်